
Országgyűlési képviselő

Iromány száma: I/3648.

Benyújtás dátuma: 2018-11-21 10:17

Parlex azonosító: HCAJHTTA0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Keresztes László Lóránt (LMP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Süli János, tárca nélküli miniszter (a Paksi Atomerőmű két új 
blokkja tervezéséért, megépítéséért és üzembe helyezéséért felelős) 

Az interpelláció címe: "Mikor lép vissza a kormány a paksi bővítéstől? " 

Tisztelt Miniszter Úr! 

Immár  a  kormány is  kész  tényként  kezeli,  hogy a  tervezett  paksi  bővítés  nem valósul  meg  a
szerződésekben rögzített időpontban, azaz 2025-26-ra. Legutóbb éppen Ön fogalmazott úgy itt a
parlamentben,  hogy  a  határidőkhöz  képest  elsőbbséget  élvez  a  nukleáris  biztonság,  és  csupán
törekednek a blokkok mielőbbi felépítésére, de azt nem tudják garantálni, hogy időben készen is
lesz. Ön azt is mondta, hogy a referenciának számító orosz atomerőművi blokkok nem építhetők
meg "egy az  egyben" a  magyar  helyszínen,  ezért  az  orosz dokumentációt  honosítják a  magyar
nukleáris biztonsági szabályzatnak és az európai uniós előírásoknak megfelelően. Szeretném Önt
emlékeztetni  rá,  hogy erre  az LMP már a  titkos  Orbán-Putyin  atompaktum 2014-es aláírásakor
figyelmeztetett.  Önök  akkor  azzal  hurrogtak  le  minket,  hogy  mindent  meggondoltak,  mindent
megfontoltak, az EU pedig mindent jóváhagyott. Ráadásul azt állították, hogy azért kellett verseny
nélkül az oroszokra bízni a beruházást, mert Pakson a bővítést csak ők tudják megvalósítani. Mára
kiderült,  hogy  Önök  az  ország  legdrágább  beruházásáról  nem  mondtak  igazat  a  magyar
polgároknak. Nem igaz, hogy csak a Roszatom képes erre a beruházásra, és az sem, hogy az EU
mindent elfogadott, hiszen – bár mostanra már be kellett volna fejeződnie az engedélyezésnek –
éppen  Öntől  tudjuk,  hogy  az  orosz  cég  eddig  nem tudott  előállni  az  európai  előírásoknak  és
szabványoknak megfelelő tervekkel.  Nem igaz,  hogy az építésre  fölvett  devizahitelt  a Paks 2-n
termelt áram árából fogjuk visszafizetni, hiszen a szerződés szerint már 2026 márciusától fizetni
kell, és addigra a tervezett két új blokk biztosan nem fog elkészülni, amint azt Ön is elismerte. Nem
igaz, hogy Paks 2 esetében a kormány kalkulációiban szereplő 55 euró lesz a megawattóránkénti
termelői áramár: az Ön kollégája, az atomellenességgel nem vádolható Mártha Imre most számolta



ki, hogy az összes költség figyelembevétele esetén a 120 eurós ár is optimista becslésnek tűnik.
Nem igaz az sem, hogy a Duna vizével lehet majd hűteni folyamatos üzem esetén a négy régi és a
két új blokkot: idén nyáron bebizonyosodott, hogy nagy melegben, alacsony vízálláskor a víz a régi
blokkok biztonságos hűtésére sem elég. 

Immár  minden  racionálisan  gondolkodó  állampolgár  számára  nyilvánvaló,  hogy  az  oroszokkal
titokban  leszerződött  paksi  bővítést  a  tervezett  formájában  nem  lehet  rentábilis  beruházásként
végigvinni. Kérem, árulja el, hajlandó-e visszalépni a kormány az olcsó áram helyett ezermilliárdos
adósságot termelő projekttől, vagy tovább önti a közpénzt a feneketlen paksi gödörbe. 

Budapest, 2018. 11. 21.

Dr. Keresztes László Lóránt

LMP
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